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A més, eixe 28 de juliol també vam donar un mandat a les 
conselleries competents en energia, medi ambient i orde-
nació del territori i urbanisme, al ser els departaments del 
Consell que van proposar el pla, perquè avaluen el grau de 
compliment dels objectius previstos en ell i reformulen el nou 
model d’implantació de l’energia eòlica en el nostre territori i 
ens van donar un termini de dotze mesos . Encara ens queden 
dos mesos per a acabar de complimentar eixe model, i estem 
treballant-lo . 

Puc dir-li que hem fet unes quantes reunions i, per tant, 
estem treballant-lo i ja el tindrem, el model, encarrilat proba-
blement en el mes de juliol . 

I el que pretenem és eixe impuls de l’energia eòlica, havent 
canviat el que hem canviat a través de l’eliminació d’una 
convocatòria que dilatava els terminis –vosté ho ha dit– 
quasi dos anys atenent a l’experiència, per a la posada en 
marxa de nous parcs eòlics, a més que només era accessible 
per a societats o consorcis d’aquestes amb una certa gran-
dària empresarial, a l’exigir-se la presentació de parcs eòlics 
per zones completes, o inclús lots de zones, en el qual de facto 
impedia l’entrada d’operadors econòmics que arribaren a 
certs llindars amb capacitat econòmica financera, és a dir, 
molt limitat, molt encotillat . 

Nosaltres hem de donar possibilitat probablement a les xico-
tetes i mitjanes empreses que tenim en el nostre territori, 
que en aquest pla se’ls nega, i donant un mandat clar per a 
trobar el millor futur de l’energia eòlica sostenible en este 
territori, com li he dit abans . 

Torne a repetir-li, en breu anem a donar a conéixer el resul-
tat d’aquest model . I, a banda, també he de dir-li que sembla 
que hem estat quiets . No hem estat quiets . Jo també li dic 
que recentment hem publicat una resolució d’encomanda de 
gestió de l’Ivace a la Direcció General d’Indústria i Energia, 
en la qual anem a treballar suport jurídic i tècnic per a 
l’elaboració de la reformulació d’este nou model de desenvo-
lupament de l’energia eòlica del qual hem parlat i en la reso-
lució dels procediments administratius corresponents a les 
zones 14 i 15, pendents de resoldre . 

Hem estat . . . 

(Ocupa la presidència el president, senyor Enric Morera i Català)

El senyor president:

Conseller . 

El senyor conseller d’Economia Sostenible, Sectors 
Productius, Comerç i Treball:

 . . .realitzant reunions i, per tant, puc dir-li que des del rigor, 
des del treball seriós, anem a intentar que existisca eixa 
seguretat jurídica clara en el nostre territori per a implantar 
l’energia eòlica, que és el que volem . 

Moltes gràcies . (Aplaudiments)  

El senyor president:

Gràcies, conseller . 

Li quedaven 32 segons, sí . El conseller ja no li podrà contestar . 

Té 32 segons, senyoria . 

La senyora García González:

Muchas gracias . 

Únicamente decirle, señor conseller, que me consta que están 
haciendo cosas . En ese sentido no tenemos ninguna queja, 
porque además en las noticias . . ., que usted muchas veces me 
acusa de que le hago preguntas por los titulares, pero conti-
nuamente se están pudiendo leer . 

Además, yo me he puesto en contacto, obviamente, con la 
asociación valenciana de empresas del sector de la energía y 
ellos también me lo comunican, me lo hacen llegar . Se están 
haciendo cosas . Pero, al mismo tiempo, también me dicen que 
hay varias empresas intentando promover eólica en la comuni-
tat y, sin embargo, no pueden .

Y, aunque sea aburrido recordar antiguas reivindicaciones que 
hemos hecho desde nuestro grupo y también penoso tener-
nos que comparar a la baja con otras comunidades, yo debo de 
decirle, señor conseller, que en Aragón se desbloqueó la situa-
ción en tan solo un mes . Usted me dice que…

El senyor president:

Senyoria, moltes gràcies .

La senyora García González:

Bueno, pues, nada. Ya se lo comentaré en el pasillo.

Gracias . (Aplaudiments)

El senyor president:

Moltes gràcies, senyoria . (Algú diu: «Em queden trenta...»)

Passem a la pregunta . . . Senyor conseller, vosté s’ha passat un 
minut . (El conseller, amb el micròfon desconnectat, diu: «Ah! Molt 
bé, molt bé.») I tenim dèsset preguntes i anem a incomplir el 
reglament, perquè la sessió de control al Consell marca dos 
hores i anem a passar-mos-en .

Senyor Woodward, té vosté la paraula .

Quan entrem en l’espai groguet jo recomane a les seues senyo-
ries que vagen finalitzant. (Veus) Sí, sí, doncs, està en totes les 
pantalles .

Senyor Woodward, té vosté la paraula . (Se sent una veu que 
diu: «El groguet és que no mos agrada.»)
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El senyor Woodward Poch:

Señor conseller, ya usted sabrá bien que, tras muchos tiras y aflo-
jas en el seno del Consell, en relación al futuro de Feria Valencia, 
este finalizó o…, bueno, empezó, con el Decreto ley 7/2017, de 29 
de diciembre de 2017, con el objetivo de terminar el proceso de 
reestructuración, como indica el artículo 1 de este real decreto .

Y, por tanto, me gustaría conocer el estado de esa reestructura-
ción, es decir, cómo se encuentra esa subrogación de la deuda, 
tanto de Feria Valencia…, y aprovecho con pedirle –aunque no 
aparecía en la pregunta– el estado de la subrogación de IFA, para 
que, me imagino que una vez, como aparece en el real decreto y 
en los comunicados suyos, pues, acometer el segundo plazo del 
real decreto, digamos, de la reestructuración del modelo corpora-
tivo de la empresa .

Me gustaría saber cómo está esa primera fase, para poder abor-
dar la segunda . (Aplaudiments)

El senyor president:

Moltes gràcies, senyor Woodward .

Li contestarà l’honorable conseller .

El senyor conseller d’Economia Sostenible, Sectors Productius, 
Comerç i Treball:

Gràcies, president .

Gràcies, senyor diputat .

Mire, ja que em dóna la possibilitat, no n’hi han tiras y aflojas, (veus) 
no, no, ni habían . És a dir, jo pense que en democràcia . . ., vull dir, i 
fins i tot qualsevol consell que es pree de tirar endavant polítiques 
que puguen millorar la vida de la gent, doncs, ha de debatre, ha de 
posar-se d’acord, no?, i, probablement, partim des de punt de vista 
probablement dispars, però amb eixa capacitat de poder arribar a 
acords, com, de fet, hem arribat . Vull dir, si no existira això, la veri-
tat, jo no em creuria absolutament res . És dir, una bassa d’oli, una 
bassa d’oli no existeix .

Per tant, ja vull que quede clar, que quede palés que, al final, entre 
la conselleria d’hisenda i la conselleria d’economia n’hi ha una 
consonància perfecta a l’hora de treballar els temes, encara que, a 
la millor, partim de punts de vista totalment (inintel·ligible)  . . . 

Vosté sap que s’han aprovat els dos decrets en aquesta cambra . 
I vosté sap que, en un moment determinat, el de l’assumpció 
del deute, que correspon de manera directa i està treballant de 
manera molt directa la conselleria d’hisenda, va dir que estaria 
preparat en aquest estiu . Per tant, l’estiu s’acaba crec que el dia 20 
o 21 de setembre . (Aplaudiments)

El senyor president:

Moltes gràcies, conseller .

Bé, l’estiu, si no tinc mal entés, comença el 20 de juny . Estem 
encara en primavera, no?

El senyor conseller d’Economia Sostenible, Sectors 
Productius, Comerç i Treball:

Encara .

El senyor president:

El senyor Woodward mos ho aclarirà .

Senyor Woodward, té vosté la paraula .

El senyor Woodward Poch:

No, no, yo no soy meteorólogo . O sea, que, no se preocupe 
que esperaremos, pero los calores empiezan ya .

Vamos a ver, efectivamente… Pero, bueno, el tira y afloja que me 
dice usted, pues, ha habido un tira y afloja. Yo no le he dicho que 
fuera para bien o para mal, pero, haberlo, estaba ahí . Pero bien .

Bueno, pues, ya que no me puede contestar a la primera 
pregunta, me gustaría saber cómo va la segunda, el tema de 
buscar un operador, la sociedad mixta, si hay algún avance 
mientras tanto, mientras llegamos a ese verano o durante el 
verano, porque sí que tengo entendido que me imagino que 
creo que es en el próximo patronato sí que se lleva –en junio, 
creo– algún tema de estos en el patronato de Feria Valencia .

Por lo tanto, me gustaría saber si ahí ha habido alguna…, o si 
hay algún avance en el tema de operadores para Feria Valencia 
o nos tendremos que esperar a que termine el verano y ver 
cómo está la subrogación de la deuda . (Aplaudiments)

El senyor president:

Moltes gràcies, senyor Woodward .

El conseller li contestarà la segona pregunta .

El senyor conseller d’Economia Sostenible, Sectors 
Productius, Comerç i Treball:

Sí, gràcies, president .

Gràcies, senyor Woodward .

Anem a vore, estem treballant, estem treballant, no estem 
quetets, eh? Però he de dir-li que hem d’anar pas a pas i 
darrere de l’1 sempre va el 2, no?

Dir-li que, una vegada s’implementen les actuacions derivades 
dels decrets llei que li he comentat –assumpció del deute en 
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primer lloc–, La Generalitat gestionarà l’activitat firal desenvo-
lupada en la infraestructura, mitjançant una societat en règim 
de col·laboració publicoprivada –és a dir, que també queda 
clar– i de la mà d’un o més socis tecnològics triats mitjançant 
un procés de diàleg competitiu amb especialistes del sector, 
dels previstos en la llei de contractes de les administracions 
públiques, i estem treballant .

La cessió de l’activitat a l’operador resultant del procés desen-
cadenarà la dissolució de l’actual patronat de Fira València, 
que es compromet a continuar desenvolupant la gestió del 
recinte durant el període transitori, així com a garantir que el 
rescat de la concessió actual de l’entitat firal no genere drets 
indemnitzatoris . Ho vaig repetir no fa massa, al senyor Pastor; 
vull tornar-ho a repetir perquè ho tinguem clar, no?

Quant a l’interés que vosté mostra d’algunes empreses, n’han 
hagut, concretament, una francesa que ha vingut, ha visitat la 
fira i n’està interessada. Per un altre costat, hem tingut contac-
tes, jo, concretament, com a conseller, en fira Frankfurt, i el 
director general de Comerç i Consum en la fira de Milà. I, ales-
hores, estem treballant i estem veient moltíssimes possibili-
tats perquè les nostres fires tinguen eixe potencial internacio-
nal i que ajude a dinamitzar la nostra economia i que siguen un 
referent de potenciar la mateixa . Per tant, estem treballant .

Però també he d’anar al principi . Sense l’assumpció del deute, 
és a dir, sense l’aprovació del decret 7 no podrem desenvo-
lupar el decret 8 i, per tant, haurem d’atendre a tindre eixe 
decret resolt, és a dir, l’assumpció del deute, per a iniciar tot el 
procés de tancament d’eixe diàleg competitiu perquè el model 
que s’ha aprovat en aquesta cambra o que els decrets llei que 
hem aprovat en aquesta cambra, respecte al model que volem, 
doncs, l’haurem d’anar dissenyant . . . Darrere de l’1, el 2 .

Moltes gràcies . (Aplaudiments)

El senyor president:

Moltes gràcies .

Senyor Antoni Subiela, per al conseller de transparència i 
responsabilitat .

Senyor Subiela, té vosté la paraula .

El senyor Subiela Chico:

Gracias, presidente .

Buenas tardes, conseller .

Mire, la transparencia no es solo un elemento de control 
democrático, sino también de lucha contra la corrupción . 
Pero parece que a este Consell no le hace falta . Me imagino 
que, como dijo el señor Soler al principio de legislatura y 
usted compartía, están ustedes…, este Consell del botànic 
está hecho de otra pasta, que la honradez se les supone .

¿Y por qué le digo esto, señor Alcaraz? (Soroll de papers) Mire, 
«El consell de transparencia adolece, prácticamente desde su 

nacimiento, de los medios con los que debería dotarse a esta 
institución para que su funcionamiento fuera el adecuado; 
una circunstancia que ha venido provocando un considerable 
retraso en la resolución de las reclamaciones presentadas .»

«El gobierno valenciano no demuestra demasiadas intenciones 
de potenciar este instrumento de control, incómodo para sus 
propias funciones . Atendió las primeras quejas de los conseje-
ros y aportó una serie de medios que están resultando comple-
tamente insuficientes a la vista de los resultados.»

«El presidente del consejo de transparencia, Ricardo García 
Macho… Han pasado tres años desde que iniciaran su acti-
vidad, pero sus quejas siguen siendo las mismas», tres años, 
señor conseller .

Y lo último: «El colapso del consell de transparencia obliga al Síndic 
de Greuges a intervenir . La resolución del síndic viene a poner de 
relieve la situación de colapso en el que se encuentra este órgano . 
La falta de medios para atender los cientos de reclamaciones que 
tienen que ver con el buen gobierno y el acceso a la información 
fue denunciada desde el minuto uno por los propios miembros 
del organismo independiente .» (Soroll de papers)

«El presidente del consell de transparencia admitió, en 
declaraciones a este diario, que se encuentra en una situa-
ción límite . “Estamos ahogados –decía”, dijo, y responsabi-
lizó directamente a la conselleria de transparencia, de la que 
dependen orgánicamente .»

«Según una denuncia, que no es nueva, el departamento que 
dirige Manuel Alcaraz ha obstaculizado su labor a no dotar-
les de los recursos necesarios . Según el presidente, la conse-
lleria les ve como rivales, ya que un consejo fuerte haría más 
evidente que la conselleria es innecesaria . “En una democracia 
que funcione, difícilmente se justifica una conselleria de trans-
parencia, porque la propia administración debe ser contro-
lada por un organismo independiente .”»

Por eso, le pregunto, señor conseller, ¿qué medidas inmedia-
tas tiene pensado aplicar el consell de transparencia para 
solucionar el colapso que sufre el consell de transparencia?

Muchas gracias . (Aplaudiments)

El senyor president:

Moltes gràcies, senyor Subiela .

Li contestarà el conseller de transparència .

El senyor conseller de Transparència, Responsabilitat 
Social, Participació i Cooperació:

No le va a gustar lo que le voy a decir . Negamos la idea de 
colapso. Existen dificultades, las hemos reconocido siempre. 
Respeto profundamente las declaraciones del presidente, 
aunque no concuerda exactamente con lo que dice la memo-
ria . Le aconsejo que lea la memoria, antes que los titulares de 
los periódicos . Estamos en una vía de avance y creo que no se 
puede hablar de colapso . (Aplaudiments)


